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Přítomni: 

MUDr. Pavel Bém; PhDr. Ivan Douda; Mgr. Michala Hánová; MgA. 

Kamila Matějková; Mgr. Ondřej Počarovský; PaedDr. Martina 

Richterová-Těmínová; Mgr. Lenka Vedralová; Mgr. Radka 

Vetešníková; Robert Veverka; Ing., Bc. Vladislav Mikuljak; JUDr. 

Jaromír Badin, MBA; PaedDr. Petr Přecechtěl; Ing. Monika Weinerová 

(host); Monika Shaw Salajová, M.Sc. (host); Magdalena Valdmanová 

(host); Mgr. et Mgr. Miroslav Šmíd (host), Mgr. Pavel Mareš (host) 

Omluveni: 
Ing. Alena Havelková, MUDr. Hana Karbanová, Prof. PhDr. Michal 

Miovský, Ph.D., Mgr. Matěj Štěpánek 

Věc: Zápis z prvního jednání Protidrogové Komise Rady HMP 

Zapsal: 
Ing. Bc. Vladislav 

Mikuljak 

Počet 

listů/stran:    

3/5 

 Datum: 
31. 5. 2023, 

13:00 – 15:00 

 

 

Jednání Protidrogové Komise Rady HMP (dále jen „Komise“) zahájil ve 13:00 hod. 

předseda Komise MUDr. Pavel Bém. Přítomno bylo 11 členů Komise, Komise byla 

usnášeníschopná.  

Na úvod jednání představil předseda Komise přítomné hosty. Dále vyzval přítomné 

členy k hlasování o přítomnosti hostů na jednání Komise. Nikdo z přítomných neměl 

připomínky. 

 

Hlasování v 13:02 hod. 

pro 11 – proti 0 – zdržel se 0 

Komise schválila přítomnost hostů na 1. jednání Protidrogové Komise Rady HMP. 

 

1) Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 

Program jednání: 

1. Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 

2. Představení členů Protidrogové Komise Rady HMP 

3. Informace o přípravě rozpočtu HMP pro oblast protidrogové politiky 

4. Síť protidrogových služeb v HMP 

5. Informace o situaci na území MČ Praha 5 



 

HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  

 

Zápis z jednání 

 

2 

 

6. Strategie hl. m. Prahy pro oblast závislostního chování na období 2022-2027, akční 

plán 

7. Různé 

 

Hlasování v 13:04 hod. 

pro 11 – proti 0 – zdržel se 0 

Komise schválila program jednání. 

 

Ověřovatelkou zápisu byla navržena Mgr. Michala Hánová. Nikdo z přítomných neměl 

námitky. 

 

Hlasování v 13:05 hod. 

pro 11 – proti 0 – zdržel se 0 

Komise schválila Mgr. Michalu Hánovou ověřovatelkou zápisu. 

 

2) Představení členů Protidrogové Komise RHMP 

Po úvodním tematickém proslovu pana předsedy MUDr. Pavla Béma, představení hostů, 

odhlasování programu a ověřovatele, se postupně představili i členové Komise.  

V  13:17 hod. paní PaedDr. Martina Richterová-Těmínová navrhla ke zvážení 

přejmenování názvu „Protidrogová Komise“ na „Komise Adiktologické problematiky“ 

či obdobný název, který by reflektoval zájem Komise Rady HMP v jiném světle, nežli 

je boj proti drogám. 

 

3) Informace o přípravě rozpočtu HMP pro oblast protidrogové politiky 

Předseda Komise požádal o základní informace k přípravě rozpočtu HMP pro oblast 

adiktologických služeb paní Mgr. Michalu Hánovou. Mgr. Hánová stručně uvedla 

informace o čerpaném rozpočtu HMP pro rok 2023, jenž se skládal ze schválené částky 

65 mil. Kč a rezervy schválené Zastupitelstvem HMP pro oblast adiktologických grantů, 

grantů v oblasti sociálních služeb a rodinné politiky, která byla použita na financování 

grantů v oblasti adiktologických služeb. Celková částka čerpaná na dotační Program 
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v oblasti adiktologických služeb pro rok 2023 činila 80 786 300 Kč. Dále Mgr. Hánová 

hovořila o přípravě rozpočtu pro rok 2024 za oblast adiktologických služeb. Vedle 

500 000 Kč určených na pokrytí běžných výdajů (vzdělávací aktivity pro místní 

protidrogové koordinátory, příspěvek na certifikaci programů apod.) je pro udržení 

financování v obdobné výši jako v roce 2023 potřebná částka 94 490 750 Kč na dotační 

řízení v oblasti adiktologických služeb, jelikož je zde zohledněn meziroční nárůst 

závazků plynoucích z již uzavřených víceletých smluv. V případě, že by mělo dojít 

k rozvoji sítě adiktologických služeb o 3 nová kontaktní centra, byla by pro rok 2024 

potřebná celková částka 101 006 766 Kč (včetně 500 000 Kč na běžné výdaje). 

Po úvodním představení bodu 3 byla otevřena diskuze, do které se zapojili členové 

Komise a hosté. Na základě proběhlé diskuze předseda Komise MUDr. Pavel Bém, 

navrhl hlasování o 2 aspektech návrhu rozpočtu pro rok 2024, kdy Komise doporučí 

Radě HMP udržet financování na úrovni roku 2023, tedy pro rok 2024 ve výši 

94 990 750 Kč a zároveň doporučí Radě HMP zohlednit v návrhu rozpočtu nezbytné 

finanční prostředky pro zajištění zprovoznění 3 kontaktních nízkoprahových center, 

která by pomohla vyřešit neudržitelnou situaci na otevřené drogové scéně v hl. m. Praze 

prostřednictvím schváleného rozpočtu nebo alespoň ve formě rezervy v celkové výši 

101 006 766 Kč. Následovala diskuze o uvedených návrzích, ze které bylo formulováno 

usnesení: 

  

Komise bere na vědomí informaci o předloženém návrhu rozpočtu na rok 2024 a 

doporučuje Radě HMP vzít v úvahu 2 priority Protidrogové Komise Rady HMP: 

1) Udržet síť financování adiktologických služeb na úrovni financování v roce 

2023, tedy 94 990 750 Kč. 

2) Zohlednit potřebnost vzniku 3 kontaktních center, od kterých očekáváme 

vyřešení současné problémové situace otevřené drogové scény v dostupnosti 

služeb na území HMP. 
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Hlasování v 13:39 hod. 

pro 11 – proti 0 – zdržel se 0 

Komise vzala na vědomí informaci o připravovaném rozpočtu a doporučila RHMP 2 

priority pro přípravu rozpočtu HMP. 

 

4) Síť protidrogových služeb v HMP 

Předseda Komise uvedl tento bod jednání navázáním na diskusi o předchozím bodu 

jednání a tlumočil omluvu z jednání pana prof. Miovského a také jeho rezignaci z pozice 

člena Komise a prosbu, kdy by chtěl být nahrazen MUDr. Petrem Popovem, primářem 

Kliniky adiktologie. V této souvislosti vyzval i ostatní členy Komise, aby navrhovali 

případně další zástupce, kteří by měli být členy Komise a v tomto případě požádal, aby 

své návrhy zasílali Mgr. Michale Hánové, vedoucí odd. prevence MHMP. Byla otevřena 

diskuze, ve které bylo probíráno téma zařazení do sítě služeb alespoň jednoho 

specializovaného místa, které by bylo aplikačních místností a je třeba k tomuto tématu 

vést diskuzi a hledat způsoby, jak tuto významnou službu realizovat. Diskuze se dále 

účastnil JUDr. Jaromír Badin, MBA, který hovořil o svých zkušenostech ohledně 

kontaktních center ze strany policie. Mgr. et Mgr. Miroslav Šmíd zde reagoval za 

kancelář pana Primátora a jejich pohledu na dané témata, kdy zdůraznil potřebu 

rozvrstvení nových služeb do více lokalit. Dále se diskuze účastnili i další členové 

Komise, kteří se vyjadřovali k možným dalším postupům z hlediska vyjednávání se 

všemi zainteresovanými subjekty, zmiňovali možnost navázat na v minulosti 

diskutovaná místa a že je třeba primárně hledat náhradu pro vypovězené KC 

Progressive. Předseda Komise poděkoval všem za diskuzi a v návaznosti na ni navrhl 

postup řešení a v této souvislosti i usnesení: 

 

1. Komise bere na vědomí minimální požadavky na pořízení sociální služby 

kontaktního centra zaslané panem Janouškovcem. 

2. Komise žádá předsedu Komise, aby vešel v jednání s poskytovateli 

adiktologických služeb na území HMP s cílem nalézt 3, minimálně však 2, 

provozovatele kontaktního centra. 
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3. Komise bere na vědomí materiál Přehled pozemků a objektů potenciálně 

vhodných pro umístění nízkoprahové služby zaslaných panem Janouškovcem a 

žádá předsedu Komise s potencionálními provozovateli služeb, aby vešli 

v jednání s vlastníky (s příslušnými Městskými částmi, případně Magistrátem hl. 

m. Prahy a organizacemi, které HMP zřizuje, případně plně vlastní).  

 

Hlasování v 14:10 hod. 

pro 11 – proti 0 – zdržel se 0 

Komise schválila návrh všech tří bodů usnesení. 

 

5) Informace o situaci na území MČ Praha 5 

O úvodní slovo předseda Komise požádal paní místostarostku paní Moniku Shaw 

Salajovou, M.Sc. (místostarostka Městské části Prahy 5). Paní místostarostka shrnula 

současnou situaci v Městské části Praha 5 po uzavření Kontaktního centra Progressive 

o.p.s. a hovořila také o opatřeních, která městská část přijala a nabídla maximální 

součinnost a spolupráci v otázce otevírání nových kontaktních center v Praze. Dále o 

situaci na území MČ Prahy 5 informoval pplk. JUDr. Jaromír Badin, MBA, který 

popisoval své zkušenosti s fungováním Progressivu a Sananimu na území Prahy 5, 

hovořil o přestupcích a kriminalitě spojené s drogami. Nakonec zmínil riziková místa, 

kde se pohybují osoby potenciálně problematické. Předseda Komise poděkoval oběma 

řečníkům za informace ohledně situace na Praze 5. 

 

Komise bere na vědomí informace ohledně situace v Městské části Praha 5 podané paní 

místostarostkou Salajovou a panem Badinem. 

 

6) Strategie hl. m. Prahy pro oblast závislostního chování na období 2022-2027, akční 

plán 

Předseda Komise požádal přítomné o diskusi ke Strategii hl. m. Prahy a požádal o 

prostudování materiálu a vytvoření návrhů ať již písemně nebo ústě, které budou bodem 

jednání na příštím jednání Komise. Předseda Komise dále přednesl, že akční plán je 

v současné době poměrně jasný, je třeba udržet a případně rozšířit síť služeb a vytvořit 
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kolaborativní prostředí mezi represivními složkami, preventivními a sociálně 

zdravotními. Je třeba se nadále scházet a řešit aktuální i akutní témata. 

 

7) Různé 

Předseda Komise MUDr. Pavel Bém pověřuje PaedDr. Martinu Richterovou-

Těmínovou řízením příštího jednání Protidrogové Komise Rady HMP. Předseda Komise 

požádal členy Komise o případnou nominaci nových členů do Komise, nač reagoval 

PhDr. Ivan Douda s návrhem na organizaci Streetwork a začlenění vedoucí organizace 

Streetwork Mgr. Martinu Zikmundovou do Komise. V rámci tohoto bodu požádal pan 

Robert Veverka o informaci, zda je plánováno přesunutí agendy protidrogové politiky 

ze sociálního odboru do odboru bezpečnosti. V návaznosti na toto téma bude na příštím 

jednání Komise bodem jednání reorganizace oddělení prevence a absence 

protidrogového koordinátora. 

 

Další jednání Protidrogové Komise Rady HMP se uskuteční dne 28.06.2023 od 13:00h 

v zasedací místnosti číslo 349 v budově Nové radnice, Mariánské náměstí 2. 

V 14.50 hod. ukončil předseda Komise jednání. 

 

Zapsal:  

 

Ing. Bc. Vladislav Mikuljak 

 

 

 

Ověřila: 

 

 

…………………………………….. 

Mgr. Michala Hánová 

 

 

 

předseda Komise: 

 

 

…………………………………… 

MUDr. Pavel Bém  


